
Kotoisa-projektiorganisaation 7. kokous 

Torstai 5.5.2022 klo 12:15 

Läsnäolijat: ohjaaja Antti Ekonoja, tilaajan edustajat Leena Hiltunen ja Kinna Tasala, 
projektiryhmästä Mikko Petäjämäki ja Heini Lötjönen 

 

Pöytäkirja 

1. Kokouksen avaus 
Kokous avattiin Teamsissa klo 12.17. 
 

2. Kokouksen puheenjohtajan ja sihteerin valinta 
Esitys: Valitaan kokouksen puheenjohtajaksi Antti Ekonoja ja sihteeriksi Heini Lötjönen. 
Päätös: Päätettiin esityksen mukaan. 
 

3. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Päätös: Todettiin kokous laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Kokous oli 
kutsuttu koolle 21.4.2022 ja kokousmateriaali toimitettiin ma 2.5.2022. Kaikilta 
projektiorganisaation osapuolilta oli edustajia paikalla. 
 

4. Esityslistan hyväksyminen 
Projektiryhmä ehdotti projektin tuotosten ja dokumenttien julkisuuden käsittelyä 
käsiteltäväksi muissa asioissa (kohta 12). 
Päätös: Hyväksyttiin esityslista. 
 

5. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja (Liite 1). 
 

6. Edellisessä kokouksessa sovittujen tehtävien läpikäynti 
- Projektiryhmä:  

 teki osioon 2 sovitut muutokset 
 toi loput itsearvioinnin osiot (3–6) hyväksyttäväksi seuraavaan kokoukseen, 

ensimmäiset versiot tuotiin nähtäville hyvissä ajoin 
- Ohjaaja: 

 tutustui itsearvioinnin osioiden 3–6 ensimmäisiin versioihin ja kommentoi isompia 
muutosehdotuksia hyvissä ajoin 

- Tilaajan edustajat:  
 tutustuivat itsearvioinnin osioiden 3–6 ensimmäisiin versioihin ja kommentoivat 

isompia muutosehdotuksia hyvissä ajoin 
 

7. Projektin ajankäytön kuulumiset 
Projektiryhmä esitteli ajankäytön kuluneiden kolmen viikon jaksolta sekä kokonaisuudessaan 
(Liite 2). Aikaa on käytetty projektiin yhteensä 477 tuntia. Projektiryhmällä on jäljellä 
resursseja tämän viikon jälkeen n. 60 tuntia. Projektiryhmäläisten käytetyn ajan välillä on 
vain 3 tunnin ero. Vaiheisiin resursoitu aika on käytetty enimmäkseen suunnitellusti, 



ainoastaan projektinhallinnan kohdalla on ylitetty suunnitellut resurssit. Projektiryhmä on 
luottavainen sen suhteen, että jäljellä olevat resurssit riittävät loppuihin tehtäviin. 
 

8. Itsearvioinnin osioiden 3, 4, 5 ja 6 hyväksyminen 
Itsearvioinnin osioihin on saatu etukäteen kommentteja, ja niiden pohjalta on tehty kaikista 
osioista 3–6 uudet versiot (0.2). Osioista käytiin läpi kommenttien perusteella tehdyt sekä 
muutamat projektiryhmän ehdottamat lisäykset ja muutokset. 
 
Esitys: Hyväksytään projektiryhmän laatimat itsearvioinnin osiot 3–6 (liitteet 3, 4, 5 ja 6). 
Päätös: Hyväksytään itsearvioinnin osiot 5 ja 6 (versiot 0.2) sellaisinaan sekä osiot 3 ja 4 
(versiot 0.2) seuraavin muutoksin:  

 Osion 3 koonnissa s. 6 loppuun lisäys: ”Henkilökohtaiset opintosuunnitelmat 
haastavat osaltaan tätä, koska opiskelijat saattavat suorittaa opintojaksoja muussa 
kuin suositeltavassa järjestyksessä.” 

 Osiossa 4 kohta 4.1: hakijamäärien osalta yhdenmukaistettiin muotoilua 
ilmoittamalla jokaisen vuoden kohdalla ensin kokonaishakijamäärä ja sen jälkeen 
avoimen väylän hakijoiden osuus. 

 Osiossa 4 kohta 4.1: lisättiin virkkeeseen sana reilusti: ”Vaikka hakijoita on ollut 
reilusti enemmän kuin aloituspaikkoja, …” 

Muokatut osiot 3 ja 4 ovat tämän pöytäkirjan liitteissä 3 ja 4. 

 
9. Keskustelu tutkinto-ohjelman kehitysehdotukset -tuotoksen rakenteesta 

Projektiryhmä esitteli suunnitellun rakenteen (Liite 7) ja pyysi tilaajalta ja ohjaajalta 
ehdotuksia. 
 
Tuotoksesta toivottiin kahdenlaisia kehitysideoita: 

1. Ehdotuksia, joita voi toteuttaa jo tämän OPS-kauden aikana – mitä voi kehittää 
muuttamatta tutkintorakennetta? 

o esim. opettaja- ja asiantuntijalinjoilla profiloituminen erilaisiin työtehtäviin: 
miten nykyistä valinnanvaraa voi hyödyntää; löytyisikö sopivia valinnaisia 
opintojaksoja koulutusteknologian ulkopuolelta 

o opiskelijavalintaan ja markkinointiin tehtävät muutokset 
2. Ehdotetut muutokset seuraavalle OPS-kaudelle – uusi tutkintorakenne. 

 
Tuotokselta toivottiin selkeää visuaalisuutta, esimerkiksi värikoodeja ja erilaisia muotoiluja. 
Toivottiin myös, että uutta tutkintorakennetta olisi tuotoksessa helppo verrata vieressä 
esitettyyn nykyiseen tutkintorakenteeseen. 
Projektiryhmää pyydettiin uuden tutkintorakenteen osalta pohtimaan mm. seuraavia 
seikkoja:  

 millaisia suuntautumislinjoja tulevassa tutkintorakenteessa voisi olla 
 mitkä opintojaksot kuuluisivat mihinkin linjaan 
 tarvittaisiinko kokonaan uudenlaisia opintojaksoja ja jos kyllä, mille linjalle 
 mitkä nykyiset opintojaksot olisi tärkeää säilyttää 
 voiko jotain opintojaksoja jättää kokonaan pois 
 millaisia muutoksia nykyisiin opintojaksoihin pitäisi tehdä, tarvitseeko laajuutta 

muuttaa 



 mitkä opintojaksot olisivat pakollisia ja mitkä valinnaisia jne. 

 

10. Osallistujien seuraavista tehtävistä sopiminen 
Projektiryhmä:  

 tuottaa tutkinto-ohjelman kehitysehdotuksista versio 0.1 kommenttikierrokselle 
 tekee kehitysehdotuksiin muutokset annetuista kommenteista ja tuottaa version 0.2 

hyväksyttäväksi seuraavaan projektikokoukseen 
 tuo projektiraportin hyväksyttäväksi seuraavaan kokoukseen, mitä edeltää yksi 

kommenttikierros ohjaajalle 
 valmistautuu loppuesittelyyn 

Ohjaaja: 
 tutustuu tutkinto-ohjelman kehitysehdotusten ensimmäiseen versioon ja 

kommentoi isompia muutosehdotuksia hyvissä ajoin 
 kommentoi projektiraportin ensimmäistä versiota 

Tilaajan edustajat:  
 tutustuu tutkinto-ohjelman kehitysehdotusten ensimmäiseen versioon ja 

kommentoi isompia muutosehdotuksia hyvissä ajoin 
 

11. Seuraavasta tapaamisesta sopiminen 
Päätös: Sovittiin seuraavan projektikokouksen ajankohdaksi keskiviikko 25.5.2022 klo 10:15 - 
12:00.  
 

12. Muut asiat 
Projektiryhmä kysyi, mitä projektin asiakirjoja voidaan julkaista projektin päättymisen 
jälkeen verkkolevyllä. 
Päätös: Itsearvioinnin osiot ja tutkinto-ohjelman kehitysehdotukset jätetään julkaisematta. 
Julkaistaan esityslistat ja pöytäkirjat ilman liitteitä, projektisuunnitelma ja -raportti. 
 

13. Kokouksen päättäminen 
Kokous päätettiin klo 13:48. 

 


